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Folketingets Finansudvalg
Christiansborg

Finansministeren

22. juni 2010

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 24 af 18. juni 2010 (Akt-
stykke 163, § 7).

Spørgsmål:
Vil ministeren oplyse det samlede forbrug fra den såkaldte Kvalitetsfond til 
statslig medfinansiering af kommunale og regionale investeringer i perioden 
2009-2018 i perioden 2009-2011 med indregning af aftalerne om kommunernes 
og regionernes økonomi for 2011?

Svar:
I medfør af aftalen om kommunernes økonomi for 2011 udmøntes der 2 mia. kr. 
fra kvalitetsfonden til statslig medfinansiering af bedre fysiske rammer i kommu-
nerne i 2011, jf. tabel 1.

Tabel 1

Oversigt over udmøntninger på finansloven fra kvalitetsfonden

2009-2018

2009 2010 2011 2012 2013 2009-pl 2011-pl

Fremtidens sygehusstruktur1) 1,0 1,5 1,8 - - 25,0 25,8

Løft af fysiske rammer i kommunerne 1,0 4,0 2,0 2,0 -
22,0 22,7

Puljer til kommunerne på finansloven for 2009 0,3 - - - -

ABT-fonden – Anvendt Borgernær Teknologi 0,2 0,4 0,4 0,5 0,5 3,0 2) 3,1 2)

Kvalitetsfond, i alt 2,5 5,9 4,2 2,5 0,5 50,0 51,5

1) Budgetteret afløb. 

2) Midlerne udmøntes i 2009-2015

Der er desuden i sammenhæng med aftalen om regionernes økonomi for 2011 
forudsat en udmøntning på 1,5 mia. kr. i 2011 til fremtidens sygehusstruktur fra 
kvalitetsfonden. Hertil kommer, at der som led i faciliteringen af løsninger i ud-
kantsområder med store afstande i aftalen om finansloven for 2009 blev aftalt 
afsat ¼ mia. kr., som er forudsat udmøntet fra 2011. Den samlede udmøntning til 
fremtidens sygehusstruktur på finansloven udgør således 1¾ mia. kr. i 2011. 
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Med finansloven for 2009 er der disponeret i alt 25 mia. kr. (2009-pl) fra kvalitets-
fonden til medfinansiering af investeringer i en moderne sygehusstruktur. Heraf er 
der givet foreløbigt tilsagn for i alt 15 mia. kr. i første fase på baggrund af anbefa-
lingerne fra det nedsatte ekspertpanel, jf. også svar på Finansudvalgets spørgsmål 
nr. 46 af 18. juni 2010. 

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen


